
 

 

 

14. juli 2016 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Hvilke økonomiske konsekvenser forestiller Naalakkersuisut sig at dette forslag til beslutning 

på efterårssamlingen kan få? ”Forslag til Inatsisartutbeslutning om at Naalakkersuisut 

pålægges til EM2017 at fremsætte forslag til revision af ”Landstingsforordning nr. 12 af 19. 

november 2007 om overtagelse af Hjemmestyrets og kommunernes udlejningsejendomme som 

ejerlejlighed eller ejerbolig”, således at enfamiliehuse fremover kun kan sælges ved 

lejeledighed, herunder på det åbne ejendomsmarked til markedsprisen og ikke som nu til 

markedsvurderingen.” 

(Medlem af Inatsisartut Steen Lynge, Atassut) 

 

Begrundelse 

Den eksisterende lejer  til ejerordning er efterhånden ved at være en ældre sag og jeg synes det 

kunne være relevant med en generel revision af loven.  

 

Specielt vil jeg lægge vægt på, hvorledes salget af enfamiliehuse kan tilrettelægges i fremtiden og 

vil derfor gerne høre Naalakkersuisut om deres vurdering af de forventede økonomiske 

konsekvenser af forslaget. 

 

Jeg forventer, at mit spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 
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